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Protokół Nr XVI 
 

z XVI sesji Rady Miejskiej w Brusach, która odbyła się 28 grudnia 2016 roku  

w godz. 10.00 – 12.30 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu sesji.  

Ponadto w sesji wzięli udział:  

1. Burmistrz Brus - Witold Ossowski  

2. Zastępca Burmistrza Brus – Krzysztof Gierszewski 

3. Skarbnik Gminy - Ewa Trzebiatowska – Gryglewska  

4. Sekretarz Gminy – Mariola Rodzeń 

5. Dyrektor Gminnego Zarządu Oświaty – Jacek Bruski 

6. Dyrektor Wydziału Organizacyjno – Prawnego – Eliza Szczesna 

7. Dyrektor Wydziału Gospodarki Przestrzennej – Magdalena Zakrzewska – Posieczek 

8. Dyrektor Wydziału Inwestycji i funduszy Zewnętrznych – Zbigniew Żabiński 

9. Dyrektor Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Cysewska  

10. Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej – Paweł Wolter 

11. Dyrektor Centrum Kultury i Biblioteki – Anna Orlikowska 

12. Radca prawny Grażyna Felska 

13. Sołtysi i przewodniczący osiedla 

14. media 

  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.  

2. Przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Miejskiej.  

3. Przedstawienie porządku obrad.  

4. Informacja Burmistrza Brus o podejmowanych działaniach. 

5. Informacja z działalności komisji stałych Rady Miejskiej.  

6. Zgłaszanie interpelacji, wolnych wniosków i zapytań. 

7. Podjęcie uchwał w sprawach:  

7.1 uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brusy na lata 2017 – 2022  

7.2 uchwały budżetowej gminy Brusy na rok 2017  

7.3 zmian w budżecie gminy Brusy na 2016 r.   
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7.4 ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty 

za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznym przedszkolu, oddziałach 

przedszkolnych w szkołach podstawowych i publicznych punktach przedszkolnych 

prowadzonych przez gminę Brusy  

7.5 o zmianie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania  dotacji dla 

niepublicznych przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego i szkół oraz 

zakresu i trybu kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystywania   

7.6 przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2017 rok  

7.7 przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2016 – 2018  

7.8 przystąpienia Gminy Brusy do wspólnej realizacji projektu pn. „Energia ze źródeł 

odnawialnych” planowanego do realizacji w ramach Poddziałania 10.3.1 Odnawialne 

źródła energii – wsparcie dotacyjne Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020, którego Wnioskodawcą będzie 

Gmina Brusy  

7.9 zatwierdzenia Porozumienia Nr IFZ.041.16.2016 z dnia 30 listopada 2016 roku 

zawartego pomiędzy Skarbem Państwa – Nadleśnictwem Przymuszewo a Gminą 
Brusy dotyczącego realizacji przedsięwzięcia wspólnego pod nazwą: „Modernizacja 

drogi transportu rolnego Laska – granica gminy Brusy”  

7.10 udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Chojnickiego na realizację 
przedsięwzięcia pn.: „Budowa chodnika w m. Leśno w ciągu drogi powiatowej 

2617G Skoszewo – Przymuszewo – Leśno – Lubnia o długości ok. 363,00 m” 

7.11 określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie  

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków  

 

8. Sprawy organizacyjne. 

9. Zamknięcie obrad.   

 

 

Ad. 1.  

Przewodnicząca Rady dokonała otwarcia XVI sesji Rady Miejskiej i powitał wszystkich 

obecnych. Poinformował, że w sesji uczestniczy 15 radnych i stwierdziła, że sesja jest 

prawomocna do podejmowania uchwał. 
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Ad. 2.  

Radni nie zgłosili uwag do protokołu z XV sesji Rady Miejskiej. Przewodnicząca Rady 

przeprowadziła głosowanie, w którym radni przyjęli jednogłośnie protokół z poprzedniej sesji 

bez odczytywania.  

 

Ad. 3.  

Przewodnicząca Rady przedstawiła proponowany porządek obrad. 

Radni nie wnieśli uwag do proponowanego porządku obrad. 

 

Ad. 4.  

Informacja Burmistrza Brus o podejmowanych działaniach w okresie międzysesyjnym 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu sesji. Burmistrz dodał, iż dziękuję wszystkim za pracę, 
był to trudny rok, kończy się okres programowania realizujemy inwestycje myślę, że ten rok 

zakończymy dobrze. 

 

Ad. 5. 

Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczących Komisji stałych o informacje z ich 

działalności.  

Komisja Budżetu i Finansów odbyła w okresie międzysesyjnym 4 posiedzenia, których 

głównym tematem było opiniowanie budżetu gminy na 2017 rok. W dniu 7 grudnia komisja 

analizowała dochody – jest zaplanowania nadwyżka na zakup obligacji. 14 grudnia pomoc 

społeczna w tym nowy dział Rodzina. 15 grudnia odbyło się spotkanie podsumowujące z 

przewodniczącymi pozostałych komisji. 28 grudnia podczas wspólnego posiedzenia 

opiniowano materiały na dzisiejszą sesje.  

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu odbyła 2 posiedzenia: pierwsze spotkanie z dnia 12 

grudnia odbyło się z udziałem związków zawodowych dotyczące oświaty w związku z tym iż 
niebawem wchodzi w życie nowa ustawa – prawo oświatowe i zostaną wygaszone gimnazja. 

Subwencja będzie niższa, ponieważ tracimy, 1/9 ponieważ odejdzie jeden rocznik. Na drugiej 

komisji 28 grudnia analizowano materiały na sesję.  
Komisja Rozwoju Gospodarczego, Bezpieczeństwa Publicznego Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska odbyła 2 posiedzenia pierwsze 12 grudnia dotyczyło analizy projektu budżetu 

gminy Brusy na 2017 rok. Drugie 28 grudnia poświęcone było analizie materiałów 

przygotowanych na XVI sesje Rady Miejskiej w Brusach.  
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Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej oraz Rodziny odbyła dwa posiedzenia, pierwsze  

12 grudnia dotyczyło analizy projektu budżetu gminy Brusy na 2017 rok. Drugie 28 grudnia 

poświęcone było analizie materiałów przygotowanych na XVI sesje Rady Miejskiej w 

Brusach.  

 

 

 

Ad. 6. 

Radni zgłosili następujące interpelacje: 

Przewodnicząca Rady Beata Zblewska: 

• przy skrzyżowaniu ulic Armii Krajowej z ul. Młyńską krawężniki są wyżej niż – 

ścieżka rowerowa.  

Dyrektor Wydziału Inwestycji i funduszy Zewnętrznych Zbigniew Żabiński odpowiedział, iż 
2 cm zawyżenie jest dopuszczalne. Burmistrz dodał, iż jak będzie szczegółowy odbiór to takie 

rzeczy będą uwzględnione.  

 

Ad. 7.1 

Od tego momentu w sesji nie uczestniczy radny Zbigniew Szczepański. 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Brusy na lata 2017 – 2022. 

Poinformowała o zgłoszonej autopoprawce. 

Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie uchwały wraz z autopoprawką, w którym Rada 

podjęła 

 uchwałę Nr XVI/155/16 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brusy na lata 2017 – 

2022  

jednogłośnie 14 za,– 14 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 4 

do protokołu sesji).  
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Ad. 7.2 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwały budżetowej gminy 

Brusy na rok 2017. Następnie otworzyła dyskusję.  
Radny Leszek Skwierawski – zwrócił się do burmistrza – lubię Pana, budżet jest 

przygotowany dobrze, boli mnie tylko wydatkowanie na salę nr 1.  

Burmistrz Brus – dobrze, że się wzajemnie szanujemy, dyskusja na ten temat była już 
wcześniej, cieszę się, że możemy modernizować gminne budynki, zmodernizowaliśmy 

również budynki w Lubni. Pozyskujemy na ten cel pieniądze. Urząd zmodernizowaliśmy przy 

udziale środków zewnętrznych, jeżeli pozostaje część do zrealizowania ze środków własnych 

to trzeba to zrobić – dokończyć. Sala ta jest odrębnym budynkiem połączona z salą lustrzana 

Centrum Kultury i Biblioteki cała konstrukcja tego dachu była wymieniona również 
instalacje. Zweryfikuje to przetarg, jaka będzie wartość, czasem wartość o przetargu spada. 

Tutaj wyszło nam tyle, nie mamy tu przepychu jest ogrzewanie podłogowe, instalacje 

drewniana podłoga. Kształt tej Sali jest niefortunny, ale nowej nie będziemy budować. Jest 

sala, trzeba ją umeblować i zakupić nagłośnienie. Cena zależy od materiału, prowadzimy 

negocjacje ze stolarzami. Uważam, że ta sala powinna być dobrze zrobiona. Dzisiaj jest miło 

jak ktoś mówi, że mamy ładnie. To jest nasza wizytówka.  

Burmistrz wypowiedział się w sprawie budżetu, na pewno ulegnie on poszerzeniu, na dzień 

15 listopada było jeszcze wiele niewiadomych. Musimy zostawić rezerwę na inwestycje z 

dofinasowaniem, musimy mieć opracowane dokumentację. W tych dwóch miesiącach 

będziemy o tym rozmawiać. 20 tyś zł dociera do naszych rodzin, te pieniądze są widoczne. 

Będzie kolejny rok i na spokojnie musi być dyskusja, co ze szkołami. W 2017 roku nie 

będziemy jeszcze wiedzieć jak będzie wyglądała od 2018 roku subwencja, potrzebny jest 

okres przejściowy. Zależy nam, aby siec szkół była utrzymana. Nie chce wchodzić w 

dyskusje czy jest to dobra czy zła reforma. To, co mówi pan Wiecki subwencja o jeden 

rocznik będzie mniejsza. Będziemy realizować inwestycje świetlice, boiska, ale one nie 

zastąpią szkół. Najważniejsze, aby była praca dla nauczycieli na terenie naszej gminy. 

Wszystko kosztuje jest dużo niepotrzebnych emocji. Ważny jest problem finansowani 

samorządu. Potrzebna jest reforma samorządowa, mówi się o likwidacji powiatów, mam 

nadzieje, że ktoś te odważną decyzję podejmie.  

Radni nie podjęli dalszej dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XVI/156/16 
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sprawie uchwały budżetowej gminy Brusy na rok 2017  

 

 

11 za, 3 wstrzymujące – 14 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik 

nr 6 do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.3 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Brusy na 2016 rok. Następnie otworzyła dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XV/157/16 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Brusy na 2016 rok  

jednogłośnie 14 za,– 14 radnych brało udział w głosowaniu, ( uchwała stanowi załącznik nr 6 

do protokołu sesji).  

 

 

Ad. 7.4 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego 

nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości opłaty za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w publicznym przedszkolu, oddziałach przedszkolnych w szkołach 

podstawowych i publicznych punktach przedszkolnych prowadzonych przez gminę Brusy.  

Następnie otworzyła dyskusję.  
Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XVI/158/16 

w sprawie ustalenia czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz wysokości 

opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznym przedszkolu, 

oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych i publicznych punktach 

przedszkolnych prowadzonych przez gminę Brusy  

jednogłośnie 14 za – 14 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 7 

do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.5 



7 
 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia 

trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli, innych form 

wychowania przedszkolnego i szkół oraz zakresu i trybu kontroli prawidłowości ich pobrania 

i wykorzystywania. 

Następnie przedstawiła autopoprawkę zgłoszoną do tej uchwały.  

Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie wraz z autopoprawka (autopoprawka stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu sesji), w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XVI/159/16 

o zmianie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania  dotacji dla 

niepublicznych przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego i szkół oraz 

zakresu i trybu kontroli prawidłowo ści ich pobrania i wykorzystywania   

 

 jednogłośnie 14 za,– 14 radnych brało udział w głosowaniu, ( uchwała stanowi załącznik nr 9 

do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.6 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

na 2017 rok. 

Następnie otworzyła dyskusję. Radni nie zabrali głosu. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XVI/160/16 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2017 rok  

jednogłośnie 14 za – 14 radnych brało udział w głosowaniu, ( uchwała stanowi załącznik nr 

10 do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.7 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny na lata 2016 – 2018.  

Następnie otworzyła dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 
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 uchwałę Nr XV/161/16 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2016 – 2018  

 

jednogłośnie 14 za,– 14 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 11 

do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.8 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Brusy do 

wspólnej realizacji projektu pn. „Energia ze źródeł odnawialnych” planowanego do realizacji 

w ramach Poddziałania 10.3.1 Odnawialne źródła energii – wsparcie dotacyjne Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020, którego 

Wnioskodawcą będzie Gmina Brusy. 

Następnie otworzyła dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XVI/162/16 

w sprawie przystąpienia Gminy Brusy do wspólnej realizacji projektu pn. „Energia ze 

źródeł odnawialnych” planowanego do realizacji w ramach Poddziałania 10.3.1 

Odnawialne źródła energii – wsparcie dotacyjne Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Pomorskiego na lata 2014-2020, którego Wnioskodawcą będzie Gmina 

Brusy 

 

jednogłośnie 14 za – 14 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 12 

do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.9 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Porozumienia  

Nr IFZ.041.16.2016 z dnia 30 listopada 2016 roku zawartego pomiędzy Skarbem Państwa – 

Nadleśnictwem Przymuszewo a Gminą Brusy dotyczącego realizacji przedsięwzięcia 

wspólnego pod nazwą: „Modernizacja drogi transportu rolnego Laska – granica gminy Brusy” 

Następnie otworzyła dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XVI/163/16 
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w sprawie zatwierdzenia Porozumienia Nr IFZ.041.16.2016 z dnia 30 listopada 2016 

roku zawartego pomiędzy Skarbem Państwa – Nadleśnictwem Przymuszewo a Gminą 

Brusy dotyczącego realizacji przedsięwzięcia wspólnego pod nazwą: „Modernizacja 

drogi transportu rolnego Laska – granica gminy Brusy” 

jednogłośnie 14 za, – 14 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 

13 do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.10 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

na rzecz Powiatu Chojnickiego na realizację przedsięwzięcia pn.: „Budowa chodnika w m. 

Leśno w ciągu drogi powiatowej 2617G Skoszewo – Przymuszewo – Leśno – Lubnia o 

długości ok. 363,00 m”. 

Następnie otworzyła dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XVI/164/16 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Powiatu Chojnickiego na realizację 
przedsięwzięcia pn.: „Budowa chodnika w m. Leśno w ciągu drogi powiatowej 2617G 

Skoszewo – Przymuszewo – Leśno – Lubnia o długości ok. 363,00 m” 

 

jednogłośnie 14 za, – 14 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 

14 do protokołu sesji).  

 

Ad. 7.11 

Przewodnicząca Rady przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania 

dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków. 

Następnie otworzyła dyskusję.  
Radni nie podjęli dyskusji. 

Przewodnicząca przeprowadził głosowanie, w którym Rada podjęła 

 uchwałę Nr XV/165/16 

w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie  

lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków  
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jednogłośnie 14 za,– 14 radnych brało udział w głosowaniu ( uchwała stanowi załącznik nr 15 

do protokołu sesji).  

 

Ad.8 

Przewodnicząca Rady złożyła wszystkim zebranym oraz mieszkańcom gminy Brusy 

wszystkiego dobrego w nowym 2017 roku. 

 

Ad. 9 

Przewodnicząca Rady zamknęła obrady XVI sesji Rady Miejskiej w Brusach.  

 

Protokół sporządziła  

Joanna Kobus 

 


